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 צילומים: איתן קלנר

  

 חודשים,-החודש הזה לכם ראש
 ראשון הוא לכם לכל חודשי השנה,

 חודש האביב. 
 עשר בו-ובחודש האביב, בארבעה

 זמן חרותנו.
 והיה היום הזה לכם לזיכרון

 וחגותם אותו לדורותיכם
 חוקת עולם תחגהו,

כי בעצם היום הוצאתי את צבאותיכם מארץ 
 מצרים.

 היום הייתם  לעם!
 על פי שמות י"ב                                                          
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 ותושבי כפר מנחם שלום רב, חברי
 

העולם כולו ומדינת ישראל בתוכו, עוברים בימים האלה טלטלה. אנו ניצבים בפני משבר 
. שלא הורגלנו אליהםנדרשים לציית לכללים אנו למשבר כלכלי חמור ו ההופךבריאותי, 

 לה הוטלו עלינו ומטרתם להקטין את הפגיעה בתוכנו והם מחייבים את כולנו.כללים א
. התנהגותו של כל אחד ואחת מאיתנוהיכולת שלנו לשמור על עצמנו ועל זולתנו תלויה ב

למנוע  המשפחתית בכדי-הבריאות נדרשת בקהילתנו היישוביתהקפדה על הנחיות משרד 
מרחק ונתק מגע בין כולנו הפוכות לחופש הדבקה המונית. ההנחיות שמחייבות בידוד, 

 ת וזרים להרגלים הקהילתיים שלנו.אנו מורגלים לחיו םוהמרחב בה
מוטלת עלינו החובה להקפיד על ההנחיות כבחירה אישית לטובת הכלל, לטובת הבית שלנו. 

בקהילה רב דורית ממשיכים להתקיים החיבורים  .בעת בה אנו נדרשים להישאר בבית
 ת הידיעה שאף אחד מאיתנו לא לבד, כי כולנו יחד בעת הזו.המבטיחים א

זה היתרון שלנו כקהילה יישובית. יש בנו אכפתיות ויכולת לקיים את הערבות ההדדית ויש 
 שותפים לייצר  מוגנות וביטחון.  עטפת הקהילתית יישובית שבה כלל חבריהמלנו את ה

מנחם רוצים להודות לכל העושים ובהזדמנות נוספת זו אנו חברי מזכירות קיבוץ כפר 
הדדית היא בני התיכון, חברי קיבוץ ותושבים המראים לנו שערבות  -במלאכה והם רבים 

ולחברי ההנהגה היישובית  ואיזו סיסמה שאנו לפעמים מתהדרים בה. לא שורה בתקנון
 שעושים לילות כימים לעדכן אותנו ולהנחות את הפעילויות השונות במותר והאסור.

 ."ם"ונשמרתם מאוד לנפשותיכה חשיבות רבה להישמע להנחיות כנאמר ישנ
תוכנה  זום, מזכירות קיבוץ כפר מנחם נפגשת ותמשיך לקיים ישיבות )באמצעות תוכנת

כמו גם ועדת קליטה הממשיכה לטפל בימים לא שגרתיים אלו בכל  ,לניהול ישיבות מרחוק(
 הקשור לקליטת בנים.  

צא פרוטוקול מסודר( דנה בתרחישים י)י 2..3נה בתאריך בישיבתה האחרו המזכירות
עובדים בגין עתידיים המשפיעים על תקציב הקהילה הכוללים תשלומים לחברים שאינם 

על פי התרחיש כיום ובשינויים המחויבים, התקציב השוטף של המצב הקיים. למעשה, 
התקציבית כמו גם המזכירות תמשיך לעקוב אחר הפעילות  הקהילה יכול להישאר מאוזן.

 אחר כל פעילות אחרת הנוגעת לחברי הקיבוץ.
 

ם בברכה חג הפסח עומד לפתחנו ושנדע לחגוג אותו בבטחה ונברך את קהילת כפר מנח
 :שאין אקטואלית יותר ממנה

 "שנצא מבידוד לחירות"
                                                                    

 חג פסח שמח
 זאבי רוזנר וחברי מזכירות קיבוץ כפר מנחם

 
 

 

 

 

  צילום: איתן קלנר
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 ל י ד י ד י    ה צ ע י ר י ם
 

אנחנו, החברה הקיבוצית כולה, ובתוכה גם כפר מנחם מומחים בביקורת. לעיתים אפילו ביקורת 
 משתלחת ללא כל סיבה. לכולנו יותר קל לשבת על המרפסת ולבקר את אלה שעושים ומשתדלים.

 הפעם אני מבקש להצדיע לכם!!!
לא אומר שצריך מגפת קורונה כדי להוכיח איזו חברה סולידרית ומחבקת אנחנו. אבל ההתארגנות 
הספונטנית שלכם והשליטה על השירותים שאנחנו, אנשי הגיל השלישי זקוקים לו בימים סוערים 

אלה ראויה לכל שבח ולכל תודה. התנהלות והשליטה 
ות, כביסה, חלוקת עיתונים, קניות של כל אגפי השיר

במרכולית, בישול המטבח וחלוקת אוכל לבתים, חלוקת 
פרחים בסוף השבוע ואפילו קניות מחוץ לקיבוץ מרגשת 
ומדהימה! כל זה הרבה מעבר למה שדמיינתי בעיניי 

 רוחי.
לצערי, בימים אלה אסור לחבק, אסור לנשק ואפילו 

בוק והנשיקה לחיצת יד אסורה. קבלו בבקשה את החי
הווירטואלית מכולנו )ומבלי שקיבלתי רשות לכך אני 

 בטוח שאני מבטא את דעת כל הגיל השלישי(
 ם שאפו ענק ! ענק !לכולכ

 יחיעם יוגב 
 
 
 

 נכון, יש טוב לאדם היות פעם בדד.
אבל אנחנו כבר מיצינו את הלבד, ואנו מחפשים את 

 השייכות ואת הקשר לקהילה.
יתי, פרחי החמנית חייכו אלי, הזכירו אתמול ישבתי לי בב

 לי שאיני לבד, וכל כך שמחתי בכך.
עד ועד אחרון והו תודה לכל אחת ואחד מכם, מראשון

והרוח החמה הנושבת  המתנדבים, על הארגון הנפלא,
                        מכם אלינו.
 ויתרתם עלינו.תודה שלא 

 
   ,בשמי ובשם רבים מהספונים בבית

 עמיכל סל
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 COVID-19קיבוץ כפר מנחם בזמן מגפת  –"כתר עולמי" 
המגפה  ה עולמית, בה רב הנסתר על הגלוי.אנו חיים בתקופה יוצאת דופן, תקופה של מגפ

שנים )"השפעת הספרדית"( כך שאין  011הגדולה האחרונה שחוותה האנושות הייתה לפני יותר מ 
 בינינו כאלה שהם בעלי ניסיון...

וזאת משני  COVID-19ות הבאות אינני מתכוון להביא מידע על המגפה המתפרצת בשור
יש המון )אבל המון!( מקורות מידע והסברים על מחלה זו בטלוויזיה, רדיו, אינטרנט ועוד.  טעמים:

הסיבה השנייה הינה שכנגיף חדש לאנושות ומחלה בהתפרצות רב חוסר הידע על הידע והמידע 
 חלה, תמותה, טיפול נצבר בימים אלה ומשתנה כל הזמן.הנכון לגבי מהלך המ

משרד הבריאות בישראל או  –קבלו מידע רק ממקורות רשמיים לאור זאת הצעתי לכם ולכן הינה: 
בנוסף, מכון דוידסון לחינוך מדעי.  –אני גם מאוד ממליץ על אתר מכון ויצמן  רה"ב(.)בא CDC-ה

חלק גדול מהן לא נכונות וואטסאפ או פייסבוק! העביר הודעות לא להפיץ ול –המלצתי היא 
 ולעתים אפילו מסוכנות!!! )פייק ניוז(

 ,תותהימציע שכל הודעה שאתם מקבלים ומוטרדים ממנה ורוצים לבדוק את אמאני לנושא זה 
תיים יים הכוזבים והאמניתן להיכנס לאתר מכון דוידסון, יש בו חלק שכל יום עובר על כל הפרסומ

אין בעיה לשאול  ,בנוסף, אם משהו מאוד מטריד בנושא ידיעה/שמועה על המחלה .ו"עושה סדר"
 אותי או את הדס ואנו נשתדל לתת מידע בדוק ומדויק.

המגפה העולמית, פנדמיה, שהוכרזה על ידי  ,COVID-19המחלה  עלנקודות  כמהובכל זאת,  
)ידועה גם בשם  2102רונה מחלת נגיף קו שם המחלה הינו. 2102ן הבריאות העולמי במרץ ארגו

מדובר  .(COVID-19ובקיצור  Coronavirus disease 2019: אנגלית; במחלת הקורונה
 נגיפי משפחת-מתת, SARS-CoV-2 הנגיף ידי על ונגרמת אדם בבני הפוגעת זיהומית במחלה
 יבדרכ בעיות ובעיקר שיעול, חום כוללים והם השפעת לתסמיני דומים המחלה תסמיני . קורונה

 לדלקת להוביל עלולה המחלה מסוימים במקרים (.נשימה וקשיי נשימה קוצר דוגמת) הנשימה
, בווהאן לראשונה התפרצה המחלה. למוות ואף כליות ספיקת אי, נשימתית ספיקה אי, קשה ריאות
 2102)לקוח מתוך ערך "מחלת נגיף הקורונה  2102 בסוף שנת שבסין חוביי מחוז בירת

 ויקיפדיה(.וב
 21%-יפי קורונה מסוג אלפא שמחוללים כמספר נגיפי קורונה המחוללים מחלה בבני אדם, נגיש 

לנו כבר היינו חולים כך שכו -( HCoV-229E ,HCoV- NL63)ממקרי ההתקררות בכל חורף 
שהם  ,הנגיפים של הקורונה מסוג ביטא תהמגיפה הנוכחית נגרמת על ידי אחד משלושב"קורונה". 

והנגיף החדש  SARS-CoV, MERS-CoVמים למחלה קשה בבני אדם )אלימים יותר וגור
SARS-CoV2 .) לצערנו אין דמיון מספיק בין נגיפי הקורונה שמחוללים מחלה קלה ושרובנו

למרות ן לנו הגנה מפני מחלה חדשה זו.  כך שאי –מסוג ביטא  םנפגשנו בהם בעבר לבין הנגיפי
חלו במחלה י COVID-19ני האדם שייחלו במחלת שעל פי כל הנתונים שידועים עד כה, רוב ב

   להקטין את קצב הנדבקים!עיקר המטרה בטיפול במגפה כמגפה הינו  ,קלה ויחלימו ללא כל בעיה
טיפולים כנגד מחלת הקורונה צפויים לא פחות משנה מהיום וכך גם חיסון יעיל כנגד מחלה זו.   

לו( תוכל להתמודד עם חולי קורונה מצד שני, מערכת הרפואה בישראל )בדומה לעולם כו
וככל הנראה הרפואה תוכל לרפא ולדאוג  –הדורשים טיפול יותר אינטנסיבי כולל הנשמה 

להחלמה של רוב חולי הקורונה.  אולם, לא ניתן יהיה לעזור ולרפא את חולי הקורונה הקשים יותר 
 .  ת של מערכת הבריאותואפילו הקריטיים אם מספר החולים יהיה גבוה מעבר ליכולות הקיימו



5 
 
 

נה:  חשוב מאוד לפעול על פי ההנחיות שכל מטרתם להקטין את קצב קמכאן המס
(, כללי היגיינה ובידוד במקרה social distancingשמירה על "ריחוק חברתי" ) ההדבקה!

 של מחלה או חשד לחשיפה לחולה.
גם אם נחלה בקורונה  ם.לנו את המגפה בשלוהקפדה על כללים אלו היא המפתח לכך שנעבור כו

 מלאה )וככל הנראה בחיסון עצמי(. בהקשר זה חשוב במיוחד למנוענצלח את המחלה בהחלמה 
את מחלתם של החברים המבוגרים יותר והחולים מחלות כרוניות )אנו בקיבוץ סגרנו את הביקורים 

 פ וכו'(.בבית הדר ומבקשים לשמור על קשר עם החברים הוותיקים באמצעות טלפון, וואטסא
ומעל לכל, למרות שאני כותב כרופא הקיבוץ, חשוב ביותר שבעת הזו נגלה חמלה, עזרה הדדית 

אנשים בבידוד גם אם רק חזרו מחו"ל חר בפן הרפואי, החברתי והכלכלי. ורתימה מלאה לסיוע לא
תים ריחוק בשל פחד חשים בדידות ולע ,או נחשפו לחולה קורונה וגם כאלו שחולים בפועל

פשוט לשמור על הכללים  –דבק ילעזור, לעודד, להתקשר )לא לפחד לה ,חשוב להירתםיגמה. וסט
את הלב כל הפעילות ההתנדבותית  מחממתהבסיסים "הנגיף לא קופץ מעל שני מטרים!"(. 

לכן צריך  ,אולם אנו רק בהתחלה וצפויה תקופה ארוכה ,והעבודה הקהילתית שכבר נעשית
 ..  להמשיך, להמשיך, להמשיך..
 כרגיל, בברכת בריאות טובה

 הרופא שלכם דני אלבירט, 
 

 עבודת המרפאה בימי הקורונה
 את עבודת המרפאה בימי הקורונה: מתארת הדס שאשא

סאות, מד ימשטחים, מיטות, כ –כל בוקר בבואי למרפאה אני קודם כל  מחטאת את כל המרפאה 
 לחץ דם, את המחשב, המקלדת והטלפון.

 לעבוד באופן מלא עפ"י השעות הרגילות כולל אחות, רופא ומזכירה.המרפאה ממשיכה 
 חדר חולים סגור למבקרים.

בשעות הקבלה חברים מתקשרים טלפונית ואם אני חושבת שעלי לראותם, אני מזמינה אותם 
 למרפאה.

אני ואורית גלאור מתקשרות לחברים הנמצאים בבידוד, במחלה, או קשישים שיש צורך  לשוחח 
 תוקף הנסיבות אנו ממעטות מאוד בביקורי בית.עמם. ב

 בדיקות דם מוגבלות רק להכרחי.
כמובן, שאני בקשר עם צוות צח"י הייעודי לקורונה והם מסייעים לי במידת הצורך. למשל, להביא 

 תרופות לחברים.
אלבירט, אנחנו רושמות לו את מספרי הטלפונים )של המטופלים(, הוא  בשעות הקבלה של ד"ר

 תם ומזמין אותם אליו למרפאה עפ"י שיקול דעתו.יח אמשוח
לפי בקשת החבר, דני מחדש את התרופות במחשב. ניתן לעזור להביא תרופות במידת הצורך 

 ולפי שיקול דעת מקצועי בלבד. 
 התפישה המנחה אותנו לצמצם מגעים בין אישיים ולהפחית את זמן השהיה בחוץ של החברים.

רום. הזקוקים מוזמנים לפנות ימבצעים בתקופה זו רק טיפולי ח במרפאת השיניים המקומית
 .1545450415לנעמי כהן 

 בריאות וזהירות.
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 עדכון מהנהלה עסקית –הקורונה ואנחנו 
 שלום, לחברים

יותר ויותר מיום ליום, משבר הקורונה אינו רק משבר חמור בהיבטי הבריאות, אלא  שמתברר כפי
 מסתמן ובעולם, בארץ השונות ההגבלות ועקב הפיננסיים, םהשווקי על גם קשה הוא משפיע

 שישפיע על כולנו. חמור כלכלי ממשבר חשש גם
 01% להוציא שנאלץ המתכת, מפעל הוא המיידי המושפע עסקינו, ואל אלינו הקשורים בהיבטים

 מעט לא גם לחל"ת היוצאים בין ההזמנות. של מעצירה כולם כמו ושסובל מהעובדים לחל"ת
 וחלקם בגיל פנסיה. העבודה, בגיל חלקם ם.חברי

 הוצאו לחל"ת. ת מסוימות, וחברים ועובדים אחריםגם בקיבוץ ובקהילה נדרשנו להפסיק פעילויו
התפקידים הרלוונטיים פועלים רבות, מתייעצים ומתעדכנים במסגרת של "צוות תיאום  בעלי

ם את ההנהלה העסקית ואת צפויות ואפשרויות לגביהן, ומעדכני השלכות מורחב," בודקים
 המזכירות.

 אנו אלה בימים הקהילה, לניהול העסקים ניהול בין הפרדה על החשובה ההקפדה למרות
את שני הצדדים, ואת ההשלכות האפשריות הן על צד העסקים והן על  ובתיאום בשיתוף בוחנים

 צד הקהילה.
ם דגש על חברי הקיבוץ בדקנו לעומק את נושא העובדים, ע –במסגרת הבחינות המשותפות 

 ואת ההשפעות האפשריות. היוצאים לחל"ת,
חברי קיבוץ בגיל העבודה שעבדו בקיבוץ או  –נושא חשוב שנבחן, ולגביו נבהיר כבר עכשיו 

במפעל כחברי קיבוץ )לא כ"שכירים(" ומסיבה זו אינם זכאים לדמי אבטלה מהמוסד 
 מתקבלים שהיו סכומים באותם להאבט דמי לחלף להם הקיבוץ מחוייב –לביטוח לאומי 

נקצה את המקורות הדרושים ונדאג לתשלום  ואנו שכירים, היו לו הלאומי מהביטוח
 הסכומים המגיעים.

התקיימה ישיבה מיוחדת של הנהלה עסקית, שהגם שנערכה באמצעי תקשורת  24.3.2121ביום 
ים, הוצגו התאמות עדכונ הישיבה נמסרו במסגרת וללא התכנסות פיזית, הייתה ארוכה ומעמיקה.

תרחישים שונים, ונדונו גם התיקים  בעסקים  ובקהילה עקב משבר הקורונה, נסקרו 2121לתוכניות 
 הפיננסיים.

 עיקרי הדברים שנדונו בישיבה: להלן
 אחזקות כ.מ

במתכת הוא ממשי, והוא ישפיע כמובן  גם על העברת הכספים לאחזקות ועל  כל  הקושי  -
 חזקות.בא 2121תוצאות 

 לא יפגעו באופן ממשי. –הרפת וצבר קמה  –נכון לעכשיו אנו מניחים כי עסקי החקלאות  -
בעסקים אחרים,  כמו "שטחי  תעשיה"  והשכרות עסקיות,  וכמו  גם הכנסות מתאגידים  אזוריים  -

 אנחנו מניחים שתהיה ירידה מתונה בהכנסות. –וארציים 
 ילה את הסכומים נקבעו, למרות הירידה בהכנסות.אחזקות תמשיך להעביר לתקציב הקה -
 .כי בהיקפים נמוכים באופן משמעותיאם  2121עדיין צופים יתרות חיוביות לסוף , -
 ההשקעות יצומצמו למה שההנהלה רואה כהכרחי. -

 קהילה
ההשפעה היא הן בירידת  –תקציב הקהילה מושפע באופן משמעותי מענייני החל"ת  -

 תשלום הוצאות בתוספת והן מעבודה, חברים בהכנסות ירידה בשל ן,ההכנסות ממס איזו
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 עבודה שיצאו לחל"ת כאמור. לחברים בגיל אבטלה" דמי "חלף
יצטמצמו באופן משמעותי, בשל  2121הכנסות חלק מהפעילויות שפורטו בתוכנית  -

 המגבלות שהוטלו.
 יאות, בשל ירידה בפעילות.מצד שני, צפויה ירידה בהוצאות על סבסוד החינוך וסבסוד הבר -
 יש לעצור כל השקעות שאינן הכרחיות ודחופות.  -
לפי מצב הדברים נכון להיום, והשינויים שנדונו, ניתן עדיין לשמור על תקציב מאוזן לשנת  -

2121. 
 שכר בעלי תפקידים 

 בעלי תפקידים בעסקים ובקהילה הודיעו מיוזמתם על הפחתת שכרם בחודשים הקרובים. -
 ים הפיננסייםהנכס

 בישיבה נסקרו מצב הדברים ביחס לתיקים הפיננסיים, והמלצות ואפשרויות לגביהם. -
בהחלט ספגנו ירידה כואבת בתיקים, אולם לדעת הגורמים המקצועיים המלווים אותנו, כמו גם   -

 בתיקים ההשקעה מדיניות את לשנות הזמן זה ואין המקום זה אין העסקית, לדעת ההנהלה
 ביחס גם לטווחי ההשקעה. אשר נקבעה ,השונים

גם  אחרי  הירידות,  היתרות  הן  משמעותיות,  והגם  שרובן  "צבועות"  לשימושים  קונקרטיים   -
 שהוגדרו, הן יוכלו לשמש לנו ככרית בטחון לימים קשים באמת, אם חס וחלילה יהיו כאלה.

 
 סיכום

אות, אלא גם בהיבטים העסקיים, מצב הדברים לא קל ומאתגר, לא רק בהיבטי הברי -
אבל לפי הנראה כרגע, אנחנו נוכל לצלוח אותו תוך שמירה על  התקציביים והפיננסיים.

ובלי "לשבור חסכונות" שנועדו להבטיח הצרכים  מנגנוני הערבות ההדדית הקיימים
 הסוציאליים לטווח ארוך.

יום,  ומגבלות התעסוקה  ימשכו  אם  תהיה  החמרה  נוספת, אל מעבר  לדברים  הנראים ה  גם -
זמן רב, יותר ממספר שבועות, יש לנו יכולות ויש לנו כלים, ונדע להשתמש בהם )בכפוף לאיזון 
ראוי ולהחלטות נדרשות( להבטיח את צרכי הקיום ההוגן ואת התנאים הסוציאליים לכל 

 החברים.
 

פי הצורך( משמש כצוות מעקב צוות תיאום )גלעד, זאבי, יעד, תמיר, וגם שושי, אליז וסיגי ל
ובקרה להשלכות משבר הקורונה בהיבטים הנ"ל. זאת לצד פעילות טובה וחשובה של גורמים 

 נוספים, בקיבוץ, ביישוב, בהיבטים אחרים של המשבר.
 

 לעדכן, ונזכור ונזכיר שזה משבר קשה שיעבור, ושאנחנו יחסית במצב טוב. נמשיך
 תם, אבל נצלח אותו ונצא ממנו!קשיים משמעותיים להתמודד אי יהיו

 
  iast@rimat-mac.was –ושאלות, אפשר לפנות לתמיר בדוא"ל  בהערות

 152-3222255 –או בוואטסאפ 
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ועדת המיסוי הבינקיבוצית למנכ"ל ביטוח לאומי: "דרוש פתרון 
לחברי קיבוץ אשר איבדו את מקור הכנסתם ואינם מוגדרים 

 עובדים שכירים"
במכתב, אשר נוסח על ידי אגף כלכלה והמחלקה המשפטית 

בתנועה הקיבוצית וברית פיקוח, מבקשים ממנכ"ל ביטוח לאומי 

חל"ת לעובדים  \דמי אבטלהלהחיל את ההנחיות בנוגע למתן 

 בוץ העובדים בקיבוצם, שמכל בחינהעצמאיים גם על חברי קי
 לעובדים עצמאיים מהותית דומים

 

בימים אלו מאבדים אזרחים רבים מקור הכנסתם כתוצאה ממשבר הקורונה. חלקם מפוטרים, חלקם 
לא נותרה אדישה  מוצאים לחל"ת וחלקם, שהם בעלי עסקים זעירים, סוגרים את עסקיהם. המדינה

למצוקתם של עובדים ובעלי עסקים זעירים אלו, וקבעה כללים מיוחדים למתן דמי אבטלה וסיוע לאנשים 

 אלו.

המשבר תוקף כמובן במלוא עוצמתו גם את הקיבוצים, אשר גם בהם נסגרים מסגרות וענפים רבים, כגון 

ברי קיבוץ העובדים בקיבוצם לבין הקיבוץ לא המסגרות החינוכיות, עסקי תיירות, ועוד. אולם, כידוע, בין ח

קיימים יחסי עובד מעביד, ולפיכך אין החברים או הקיבוצים זכאים לכאורה לסיוע כלשהו על פי הכללים 

 החלים על כלל המשק.

במכתב ששלח רו"ח ירון רייכמן, יו"ר ועדת המיסוי הבינקיבוצית ומנכ"ל ברית פיקוח, אל מנכ"ל ביטוח 

שפיגלר, הוא כתב: "מצב זה על פניו אינו סביר. אין זה מתקבל על הדעת שחברי הקיבוצים לאומי, מאיר 

לא יוכלו להנות מהסיוע של המדינה כמו כלל האזרחים. לפיכך, אנו מבקשים להחיל את ההנחיות בנוגע 

ית חל"ת לעובדים עצמאיים גם על חברי קיבוץ העובדים בקיבוצם, שמכל בחינה מהות \למתן דמי אבטלה

 דומים לעובדים עצמאיים.

נבקש לשוחח עמך או עם מי מטעמך בדחיפות ולראות כיצד נותנים פתרון דומה לחברי קיבוץ אשר אבדו 

 אינם מוגדרים עובדים שכירים )זאת בדומה לעצמאיים(."  את מקור הכנסתם והם

ביא לערעור כל מזכ"ל התנועה הקיבוצית, ניר מאיר: "הסגר הכמעט מוחלט ומצב החרום העולמי, מ

בישראל, והמגזר שנפגע  מתחומים מגוונים נפגעים רבים באירוע הזה ישנם המערכת הכלכלית העולמית.

קשה מכולם הוא מגזר העצמאיים שאינם מבוטחים ביטוח אבטלה בביטוח הלאומי.בלי קשר לתכניות 
  זה.שפורסמו עד כה, שום ממשלה בישראל לא תוכל שלא להציע פתרון למגזר הגדול ה

מצבם של כל חברי הקיבוצים שאינם שכירים )בעבודת חוץ או בפעילות הכלכלית והקהילתית בקיבוץ( זהה 

ואנחנו נעמוד על כך כי כל חברינו שאינם שכירים יזכו לכל ההטבות אותן תבחר הממשלה להעניק  למעשה,

 למגזר כולו."
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 על מפעל המתכת
עשייה העולמית, על התעשייה בארץ, וגם עלינו לא פוסחים הימים ימים קשים עוברים על כל הת

ואלה עלולות/עשויות להשתנות  הקשים! כמו כל התעשייה אנחנו נאלצים לקבל החלטות קשות
ותכתיבים של  ברוב המקרים אין זו רק החלטה שלנו אלא הנחיותי שעה. מדי יום ואפילו מד

 התאם להערכות המשק הישראלי.רשויות המדינה. אנו נאלצים לעבור לעבוד ב
אוכלוסייה בסיכון גבוה. קבלנו מעמד הנחשבים כמו בכל המשק ביטלנו את עבודת הפנסיונרים, 

 מה שבינתיים מאפשר לנו לעבוד בהיקפי כוח אדם כפי הצורך. ,של ספק חיוני לחברת החשמל
להקטין את כוח  ולפיכך נאלצנו ,מימים רגילים 51%-זאת, היקף ההזמנות היומית קטן בכעם 

ת(. יש עובדים יצאו לחופשה ללא תשלום )חל"שאר ה מהמצבה הרגילה. 51%-לכ העבודה
סבירות גבוהה שבהמשך נכריז על צמצום בשכר העובדים וכן הקטנת משך המשמרות )ללא 

 שעות נוספות(.
ת בשלב זה א ות שונים כבר מודיעים כי לא ישלמובשוק כבר מורגשת אווירת הקורונה ולקוח

חובם. ההזמנות מחו"ל ירדו בהיקפן ואין לדעת להיכן זה עלול להגיע. צריך לזכור שגם לא ניתן 
 לנסוע לחו"ל לצורך ביקור לקוחות וכל הקשר איתם נעשה בהתכתבות בלבד. 

בתחום הספקים אנחנו באווירה של ייקור חומרי הגלם שאנחנו מייבאים )בעיקר בגלל ייקור 
אחוזים. צריך  211וק על העלאת מחירי ההובלה בעשרות אחוזים ועד ההובלה(. יש דיבורים בש

להבין שזה פועל נגדנו גם ביצוא ללקוחות שבהסכם איתם, אנחנו אמורים לשאת בעלות 
ההובלה. כרגע אנחנו עם מלאי חומר גלם סביר. לגבי רכישת מוצרים ושיווקם ישירות לשוק 

נתון הזה עלול להשתנות כמעט כל יום בהתאם אלץ לבדוק ספציפית לגבי כל מוצר ומוצר. הינ
 להתפתחות המחלה וממצב העבודה במשק הישראלי. 

למיותר כמעט לציין שכל המצב הזה יוצר מערכת תזרימית כספית מכבידה. אנו מנהלים דיון עם 
אלץ לצמצם יאלץ לקבל החלטות משותפות. אנחנו מניחים שניההנהלה הכלכלית של הקיבוץ ונ

אלץ להוציא את כל יבשנה הזו. ייתכן והממשלה תשבית את המשק כולו ונאת ההשקעות 
ובעצם לסגור את המפעל עד יעבור המשבר. השינויים וההנחיות עובדים לחופשה ללא תשלום ה

 של הממשלה משתנים מדי ערב ואנחנו נקבל החלטות בהתאם.
 נקווה לימים טובים ובריאים יותר. 

 מנכ"ל מפעל המתכת –גלעד ילון        
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 רות לתושביםיענפי הש
 

התארגנו  ,נהשוב לימי הקורויבעזרת הנהגת הי ,וצוותיהםש ועומר ברוידא ייוסי יור ,טלי אורן
המשלוחים  .המכבסהמו חדר האוכל, ממשלוחים )ללא עלות( מהכולבושוב יילהעביר לתושבי ה

לבתי התושבים נועדו לצמצם התקהלויות ומגע בין התושבים ולאפשר ריחוק חברתי וצמצום 
 היציאה מהבתים.

המסייעים בשליחת  וענף המזון התגייסו מתנדבים רביםהמכבסה  ,לעזרת צוותי הכולבו
 .על הברכה והתודה עומר, הצוותים והמתנדביםויוסי טלי, ויבואו  ,המשלוחים לבתי התושבים

 
  בית הלבוש – במכבסה

 :טלי אורן מעדכנת
צוות  לחברים השוהים בביתם. רות מיטבייכדי לתת ש בימים אלו נוספו משימות למכבסה

יבוש יתאי הכביסה, כביסה ומפעולות: מיון הכבסים שמגיעים מבתי החברים ו 3העובדות מבצע 
הבגדים הנקיים לבתי החברים. שגרה(, מיון הבגדים הנקיים והכנתם לשיגור הבגדים )כמו בימי 

 לכביסה.בגדים  שבמידת הצורך מביאים אלינו  חזרה מתנדבים,החברים ע"י המועברים לבתי 
 ימי שני ורון שני העובדות בהתנדבות.יצוות העובדות כולל את טלי, בעזרתן הברוכה של א

 תודה לאור ארז שמבלה עם גולן אורן בבית. תרומה גדולה למאמץ.
 

 בענף המזון
 :יוריש מעדכןיוסי 

קף העבודה הצטמצם, אין אפשרות להגיע לחדר האוכל. כל האוכל מוזמן מראש עפ"י תפריט יה
שנשלח לקהילה. האוכל מבושל ונארז )עפ"י ההזמנות( ע"י צוות המטבח ונשלח  עם שליחים 

 ם לבתי התושבים.מתנדבי
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  בכולבו
 :כןדברוידא מעעומר 

רות משלוחים. ינותן לתושבים רק שו שינה את אופן עבודתו בהתאם למצב כולבוהבימים אלו 
 יזתןרא ,בקבלת הזמנות מהתושבים וארבעה עובדים נוספים עוסקים הקבוע חברי הצוות

יום לסיוע בהעברת המשלוחים ליעדם ישוב. מתנדבים מגיעים מדי בי םתושביהלבתי שילוחן ו
 לבו בהתנדבות(.וכה)תודה מיוחדת ליפעת ברוידא המרכזת מדי יום את כל המשלוחים מ

מצרכים לבישול התושבים קונים הרבה יותר  הממוצע האופייני לתושבים השתנה: הקניותגם סל 
לא מגיעים לכולבו ומכינים רשימות , כי תושבים יומיומית ופחות חטיפים ונשנושיםצריכה לו

 למשלוח.
 סרים נקודתיים המתמלאים במהרה.ומדי פעם מתפתחים ח שלנו תקינים. מלאיםה לדברי עומר

מלאי  מה שמייצר מצב מאוזן של כמות ,במחשבה קדימה ברים מלאיםצו אנחנו כל הזמן
 מספיקה.

 
 אמנון זלינגר :צילומים
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 הספרייה
 פוריה מעדכנת:

 פוןמוזמן לכתוב לי ווטסאפ לטל –מי שמעוניין בספרים  בימים אלה הספרייה סגורה לקהל.
 יה, בזמנים לא קבועים, לפי בקשות קוראים.ספריאני היחידה שנכנסת ל .1523212231

אני עוטה כפפות ומכינה  היה ביקוש רב לספרים, בעיקר עבור ילדים ובני נוער וגם מבוגרים.
בשיחת טלפון, בתוך שקית, והם מחולקים ע"י מתנדבים הספרים שבחרו בעזרתי לקוראים את 

 ע"י נציג אחד ממשפחה. יםאו נלקח
 החזרת ספרים נעשית אך ורק לתיבת ההחזרות ואני מוציאה אותם משם.

אותם  האיוצאני מ –הספרים שהוחזרו נכנסו ל"בידוד". אחרי שבוע לאור המלצות שהתקבלו, 
 לשימוש. הריחזמנגבת את כריכתם במגבוני חיטוי ומלאוורור בשמש, 

 ות לכל אנשי היישוב בריאות טובה!רותי מתגעגעת מאוד לקוראים ושתינו מוסר

 
 "בידוד בשמש"בספרים 

 
 הדואר

 :מעדכנתתמוז שני 
משרד הדואר המקומי פתוח כרגיל וגם שרותי הדואר הנע ממשיכים, תמוז מסייעת 

 לשלוח דואר. בתוקף הנסיבות מגיע פחות דואר לישוב.למעוניינים 
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 2.00.0245 / מוועדת הבריאות
 שתי פעולות יסודיות מציינות את ועדת בריאות:

 א. דאגה לבריאותו של החבר.
 ב. צמצום ההוצאות וימי המחלה.

אפשר למצוא בנקל סתירה, הדאגה לבריאותו של החבר מתבטאת 
התקציב של ועדת  אות: הזנה טובה, הבראה וכו'.קודם כל בהוצ

אות הוא אמנם חופשי, אבל די מצומצם לפי אפשרויות הקבוץ. לו ברי
יכולנו לסדר הבראה בשביל כל החברים ולא רק למספר מצומצם, 

את המצב  י  גיוסים בקיץ, זה כבר היה משנהשעות ובל 2לעבוד רק 
תחלואה. השנה ניכרת ירידה וחולשה כללית במצבם  לי היינו מגיעים לממדים אחרים שלואו

שנחשבו אצלנו  והגיוסים השפיעו אפילו על חברים תי של החברים הקיץ במיוחד היקשההבריאו
כתוצאה מכך נאלצנו לסדר כמה חברים  גם אלה התאוננו על אפיסת כוחות, לבריאים וחזקים. 

 בעבודות יותר קלות ולאפשר להם הבראה יותר ממושכת....
יה. יש לציין, שהשנה היה רק מקרה מקרים של דיזנטר 2רק  –מחלות אפידמיות לא היו השנה 

אחד של קדחת ומקרה אחד של קדחת חוזרת. כאמצעי  פרופילקטי קיבלו החברים זריקות נגד 
טיפוס הבטן. במיוחד השתדלנו שהחבר יקבל את העזרה הרפואית במקום ולא יזדקק לנסיעות 

ה קיבלנו עזרה רבה העירה, כי הנסיעות מכבידות היות והן על חשבון השבתות של החבר. בשטח ז
 מהרופא במקום. רוב הנסיעות העירה היו רק לרופאים מומחים...

 חברים חולים במחלות הנחשבות 2וץ מקרים של מחלות כרוניות ביחד יש בקיב 2השנה נוספו 
יך עבודות מתאימות... הקיבוץ צרלסוג של כרוניות והתקשינו מאוד בסידור האנשים האלה ב

 ון לשאלה זו.למפרע לדאוג למצוא פתר
מספר החברים הסובלים ממחלות קיבה, גדל מדי שנה, יש לציין ששאלת האוכל הדיאטטי מצאה 

 את פתרונה ע"י בן אדם מיוחד המטפל בכך.
רופא השיניים ביקר אותנו פעם בשלושה שבועות במשך השנה, רוב החברים נהנו מהטיפול. מחוץ 

ניים. מספר החברים הזקוק לטיפול טכני הוא יותר טכני בשי חברים טיפול 23יפוי הרגיל קיבלו לר
 גדול, אבל היינו מצומצמים בתקציב.

המצב הסניטרי אינו משביע  רצון. בורות הסופגים  עוברים מזמן לזמן, או פתוחים.  במקומות 
ם ע"י הציבורים הניקיון אינו משביע רצון בגלל שאין בן אדם קבוע המטפל בכך. המים העומדי

 לדאוג להסדיר זאת. ה, מהווים סכנה לכל מיני מחלות וישהברזים במחנ
 6..4.02מעלון הקיבוץ 

 מה היא המחלה הזו?....
"המחלה הזאת נגרמת על ידי וירוס שהצליחו לבודדו ואף לראותו במכשירים מיוחדים. המחלה 

ודרת דרך אברי הנשימה... המחלה מופיעה לראשונה בתור מחלת נשימה לעיתים בצורה קלה ח
שקשה להבדיל בינה לבין הצטננות רגילה ואז היא יכולה לחלוף ללא תמותה ניכרת. אבל לעיתים 

 קרובות היא מופיעה בהופעות של הפרעות באברי הנשימה ומתפתחת עד כדי  תמותה... 
           מהי המחלה?         
 בועות נהנים מחיסון פסיבי....ש 3אפרוחים עד גיל  --ושימו לב להמשך 

 מזכיר משהו?
 הביאו לדפוס: אוכמה ונדב אבירם
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   02.2.2121 –פרוטוקול מזכירות 
2/2121 

לזרקביץ,  זאבי רוזנר, עמית ארגוב, מעיין שינדלר, וידי שקד,  לילי :נוכחים
 , עידן קריסטליגאל קלייןדני אלבירט, 

 תמיר סלע, מתן לפידות :חסרים
 :על סדר היום

 דיווחים .א
 0.21..0  אישור פרוטוקול :  .ב
 )מוזמנת:  אורית זלינגר( קליטה .ג
 :  אבי בן צבי()מוזמן דירת משפחת מתן לפידות .ד

 דיווחים: .א
לאור השגות שהועלו בגין המפה שהוגשה למינהל, ישנה כוונה להציג בפני המינהל  – רמ"י .0

 ת התב"ע שעל פיה יכול המינהל לאשר את כלל המגרשים בשטח קיבוץ כפר מנחם.את מפ
עד האגודה )יעל ברוידא, זאב, שלומי גרבר ואלון גולדברג( וסוכם ם נציגי והתקיימה ישיבה ע .2

לקיים ישיבת תיאום פעם בחודש כאשר מטעם הקיבוץ יהיו מנהל הקהילה ונציג המזכירות.  
 בשעות הבוקר. הפגישות יתקיימו בדרך כלל

  : אישור פרוטוקול .ב
  05.0.21 - אושר פרוטוקול

 :קליטה .ג
 וטל שקדאבישי רטנר  .0
 רותם בר אילן וחני גרמן .2

 אורית הציגה את המשפחות והתהליך שעברו.
 דיון :

 ליך קליטה מסודר עוד בהיותם בגילעניין הגיל של חני ורותם הוסבר ונאמר שהתחילו תה
 נסיה.לקליטה. כמו כן עלה עניין הפ

 הוחלט :
בכפוף להסדרת  להעביר להצבעה בשיחת קיבוץ את הקבלה לחברות של שתי המשפחות,

 נושא הפנסיה של חני גרמן ורותם בר אילן.
 דירת משפחת מתן לפידות .ד

אבי התבקש  הנושא נמצא פעם נוספת על סדר יום המזכירות לאחר דיון חוזר בוועדת תכנון.
בלתו להקטין את המגרש של משפחת לפידות מתן וימית. להסביר למזכירות את הצורך ואין 

המגרש לכל אורך  מטר יש צורך להקטין את 2.4ההסבר שניתן הוא שכדי ליצור דרך ברוחב של 
 ס"מ דבר הגורע מגודל המגרש. 21-המדרכה הקיימת ב

 דיון :
כמה הדיון נסוב על הצורך ברוחב מדרכה כזה המצריך פגיעה במגרש של חבר, הגורר אי הס

 של החבר או לחילופין להחליף מגרש.
 הוחלט :

 המזכירות לא חושבת שיש צורך בפגיעה במגרש והקטנתו.
 :  זאבי רוזנררשם                                                                 
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 24.2.2121 –פרוטוקול מזכירות 
0/2121 

 
לזרקביץ, דני אלבירט,  ר, וידי שקד,  ליליזאבי רוזנר, עמית ארגוב, מעיין שינדל :נוכחים

 מתן לפידותיגאל קליין, עידן קריסטל, 
 תמיר סלע  :חסרים

 
 על סדר היום:  

 דיווחים .ה
 02.2.21  : אישור פרוטוקול .ו
 תשלום נקלטים –תשתיות  .ז

  : מנהל קהילה,  יו"ר קהילההגדרת תפקידים .ח
 גמול שכר לבעלי תפקידים וראשי וועדות  .ט

 
 דיווחים: .א

 ,המועצה לשימור אתרים התקיים סיור עם 24.2: בתאריך ר המועצה לשימור אתריםביקו .0
:  יו"ר המועצה אורי הוא הרוח החיה מאחורי סיור זה. בסיור השתתפו כאשר שלומי שקד

אור, מנכ"ל המועצה, מנהל מחוז דרום, ראש המועצה האזורית מטי וחברי קיבוץ. הוצגה 
של קיבוץ כפר מנחם בנושא שימור אתרים בכלל והסילו בפני המועצה לשימור את כוונותיו 

  בפרט ועוד כמה אתרים.
המועצה רואה בחיוב את הבקשה להיות שותפים בשימור חלק מהאתרים סיכום המפגש, ל

 שהוצגו. תם ולא נשלם ותודה לשלומי שקד שמקדם את הנושא.
נו בנושא פנסיה( תתקיים פגישה עם "טנא" )החברה המלווה אות 4.3.21 : בתאריךפנסיה .2

 "הגדלת פנסיה". –לקבל נתונים שיעזרו בקבלת החלטה העומדת על הפרק 
  –סדר יום שיחת קיבוץ  .3

 )המלצת המזכירות והנהלה עסקית( מבנה ארגוני .א
 קבלה לחברות אבישי רטנר וטל שקד .ב
 שינוי סעיף בתקנון )לאחר דיון בהנהלת הקרן( –קרן מילואים  .ג
 

 :תשלום נקלטים –תשתיות  .ב
 )פורסם בעלון( 02....0כורת לישיבת מזכירות מיום תז

החליטה לגבות מנקלטים ל"מגרש מבונה"  2.00.04מזכירות כפר מנחם בישיבתה בתאריך 
 .  ₪ 021,111תשלום בגין תשתיות בסך של 

אליו נקלטים  מכלל הנקלטים ללא הבדל לסוג הנכסשתשלום התשתיות ייגבה ישנה הצעה 
)לא כולל שכונת "הבוסטר"  בהווה ובעתיד ,בעברוה לכל הנקלטים, והתשלום יהיה אחיד ושו

דירות קהילה  :ת. כאמור, ההצעה כוללת נקלטים לושכונת "הספארי"( ובפריסה נוחה ומוסכמ
ההחלטות  , מבטלת את כלם. כמו כן, הצעה זו , היה ותאושרומגרשים חדשי ה, דירות ירוש

 .  מחיר הוגן ושווה לכולםב קליטה  של הבנים הקודמות והעיקר מקדמת
 :ישיבההחלטה מאותה 
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 ות דהיינו, נקלטים  לדירות קהילהתמשיך להתבצע על פי ההחלט תשתיותהגבייה בגין  .0
 ונקלטים למגרש לבנייה. לשיוך

 (.₪ 021,111תיבדק האפשרות להפחית את הסכום הנגבה ) .2
 שלוםבנוסף, עלתה בקשה לקיים פגישה משותפת עם ההנהלה העסקית בנושא ת

  תשתיות.
 (.2.2.21)פגישה משותפת התקיימה בתאריך 

 בפני המזכירות הוצגה טבלה שהוכנה בעזרת יעד וסיגי.  הטבלה מציגה את הגבייה מנקלטים
הרישום ת התשלום עבור כל משפחה ומשפחה. ויתר 2105שהתקבלו לחברות החל משנת 

והיתרה  עבור תשתיותעבור מבונה ותשלום בהנהלת חשבונות מתייחס בעיקר לתשלום 
. לטבלה הוספו עמודות שכותרתן תשלום מקדמה למינהל ותשלום בגין הון אגודה לתשלום

( שניתן לגבות בגינם תשתיות, 04)"עתיד כפר מנחם"( וגם המגרשים המיועדים לשיוך )
)אגב, המגרשים וארבעת  קהילה וניתן לגבות תשתיות ומבונהוארבעת הבתים השייכים ל

 מו לקליטה(.הבתים פורס
 :דיון

בדיון עלו סוגיות כמו מה נדרש לתשלום עבור עבודת תשתיות לפרויקט הנוכחי ותשתיות 
כמו . ף, מה נדרש עדיין להשלמת הפרויקטעתידיות. כמו גם, על פי ההצגה מהמפגש המשות

 כן, עלה עניין ייעוד כספי "המבונה" )בנוסף לתשתיות(.
 :הוחלט

ה בגין תשתיות בשטח המחנה יוץ להפחית את סכום הגביהמזכירות ממליצה לשיחת קיב .0
 . ₪ 041,111-הישן ל

 "מבונה".לקיים דיון ולהמליץ לשיחת קיבוץ על ייעוד כספים הנגבים עבור  .2
 0.0.21ישיבת המשך בתאריך 

 :ה: מנהל קהילה,  יו"ר קהילפקידיםהגדרת ת .א
הארגוני אשר בהמשך לישיבה המשותפת של הנהלה עסקית ומזכירות בנושא המבנה 

המלצתה תובא לשיחת קיבוץ, הוצג בפני המזכירות הגדרת תפקידי מנהל הקהילה ויו"ר 
 קהילה )היה ותתקבל ההחלטה על יו"ר קהילה(.

 :דיון
עלה נושא היקף המשרה של היו"ר ומנהל הקהילה והמענה לכך הוא כזה שניתן להתייחס לכך 

ן, עלה הצורך להדגיש קביעת מטרות כמו כ בהתאם לנסיבות אך הכלל מופיע  בהגדרות.
 ויעדים ובאחריות נושאי המשרה לעמוד בהן.

 :הוחלט
)ההגדרות הן חלק  לאשר את הגדרת תפקידי יו"ר קהילה ומנהל קהילה עם התיקונים

 מהפרוטוקול(.
 

 גמול שכר למשרות חלקיות וראשי וועדות: .ב
 ויות שאינן במסגרת ענףעל מנת להסדיר את כל נושא התגמול עבור משרות חלקיות, פעיל

 :אשר כותרתן וכיו"ב נבנו שתי טבלאות בעזרת שושי מנהלת משאבי אנוש
מחייב חובת דיווח נוכחות על פי היקף המשרה, וחלים עליו  :ברוטושכר במונחי  0טבלה  .0

כל הזכויות והחובות כפי שמופיעים בחוקי העבודה. בקיבוץ ישנם תפקידים שאין אפשרות 
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קף משרה, משום שהם חלקיים ביותר והשכר המשולם עליהם הוא להגדיר אותם בהי
השכר בגינם ישולם כברוטו, . (בהתאמה ואינם צוברים זכויות )ימי חופשה, הבראה ומחלה

 .: ראשי וועדות, עלון ועודכמו ב בתנאים סוציאלייםיחויהחייב במסים על פי חוק, אך לא 
ונרים, המשולם בגין מילוי תפקיד שאין המיועד לתעסוקת פנסי  :₪ 0111גמול עד  2טבלה  .2

אפשרות להעריך את תכולתו בהיקף משרה. הגמול ישולם לתקציב ישירות, ולא יצבור 
 זכויות )ימי חופשה, הבראה וכו'( כמו : ארכיון, חלוקת גז ועוד.

 :דיון
את נושא  מנהלת משאבי אנוש להסדיר -המזכירות מברכת על היוזמה של שושי 

על התפקידים הרשומים בטבלה וההיגיון בחלוקה בין שתי  הסבר ניתן התגמולים.
 הקבוצות.  

 :הוחלט
 לאשר את הטבלאות כולל הכותרות. .0
 לקבל הסבר קצר על פעילותם של בעלי תפקידים הרשומים בטבלה. .2

 רשם :  זאבי רוזנר                                                                 
 

 
 / שגיא יודוביץ חוויות מהבידוד בביתי שבקיבוץ

 היות וחזרתי מברלין ביום הבחירות נתבקשתי בצו להימצא בבידוד.
ין, תי שבאפשרותי לחפש ספר מעניבבידוד הזמן פועל אחרת. אין חובות של סדר יום וכך מצא

, ספר על מסע נפוליאון בון אפרטה לרוסיה. אני מיד מחליט ואכן שכיית חמדה נפלה לאוזני
להעביר את הלילות עם נפוליאון ולהעביר את מירב זמני בהתעמקות בסיפור חייו. בנוסף לספר 

כניות שעה היסטורית ואני מאזין להרצאות על המהפכה הצרפתית ועל הקיסר נפוליאון, וכן לת
 ל הקשורות לנושא."עם אלכס אנסקי ומיכאל הר סגור בגלי צה

ד מחובק. מערך המתנדבות ועובדת הימצאותי בסגר בקיבוץ שלנו גרמה לי לחוש מא
לרבות עוגה מפתיעה לקראת שבת.  ,והמתנדבים הביא לי מצרכים מהכלבו ודאג לכל מחסורי

 הכל ששו לעזור במה שרק אפשר.
 פיק צריכת מידע קורץ ביותר שמילא את זמני וקישר אותי עם העולם הוא הפייסבוק. עוד א

יעודיות הציבור הישראלי החי בעולם מרבה להשתמש ברשת החברתית הזאת, בדגש על קבוצות י
. ישראלים באיטליה". דרך הקבוצות הללו אני חווה כגון "ישראלים בברלין. ישראלים בגרמניה

ת החיים כפי שעוברים עליהם במקום מושבם. לא פעם המציאות שם שונה באופן בלתי אמצעי א
 מכפי שהיא משתקפת בתקשורת. 

ד רגש ההזדהות עם המקום. לוקל פטריוטיזם ובפורומים של הקבוצות שבאיטליה מודגש מא
מובהק. לדוגמה, ברשת שותפו סרטונים רבים של ישראלים העומדות והעומדים בפתח החלונות 

 ת ושרים בהתלהבות רבה את ההמנון האיטלקי.בשעה מסוימ
ד להתנתק ותי מאיי בבידוד. לא הגעתי למחשבה על רעיונות גדולים. התקשכך חלפו עלי כל ימ

ת כמו 'נורית' שמוכרת מאד מהמציאות. חוויתי יובש כתיבה ולא הצלחתי לפתח דמויות ספרותיו
עשעתי את חמים עצמיים, להפך, שרוח קודר ורי מהפייסבוק. לא נכנסתי למצב לחברותי וחבר

 עצמי בהומור אישי והרבתי בבדיחות פרטיות.
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 סבים ונכדים מנותקים זה מזה
 .הקורונה בימי נכדים וסבים סיפרו על הרגשתם

 שנים( 2)בן עומר שהרבני 
הב  אותם. רוצה לומר להם שאני מתגעגע ואואני  .אני מתגעגע אליהם, זה קשה לא לראות אותם

אני בכלל לא רואה אותם. כשאפגוש אותם אחבק אותם ונורא אשמח. אני כבר נורא מחכה לפגוש 
 אותם.

 יוסי שרון
כשאפגוש את נכדיי אתן להם נשיקה ואחבק אותם. אספר להם שבימי הסגר התאפשר לנו לעשות 

גילינו  צדדים  כל מיני דברים שלא התאפשר לנו לעשות אותם לפני כן ובזמן הפנוי שהיה לנו
 חדשים וטובים בנו.

 
 (01.5)בן עברי אוזן 

בדרך כלל כשלא הייתה קורונה, הייתי הולך אליהם יום יום ועכשיו אני לא נפגש אתם, רק כשאנחנו 
חסר לי להיפגש איתם. כשנפגש נשחק איתם  יוצאים החוצה להתאוורר אני רואה אותם מרחוק.

 יחד.
 אליז זלינגר

לי, אמנם אני רואה אותם כמעט כל יום, או שאני מטיילת ומגיעה אליהם,  הנכדים מאוד חסרים
אבל לא נכנסת אליהם הביתה, או שהם מגיעים אלינו ונשארים על המרפסת, או על הדשא. אני 

 מכינה להם גלידה וכל מיני פינוקים, הם רגילים אצלנו שיש כל מיני כיבודים חופשי.
 -אליה כל שבוע ברכבת ועכשיו אנחנו "נפגשות" רק בווטסאפ יש לי נכדה בגבעתיים, הייתי נוסעת

 היא רואה אותי ואני רואה אותה היא אומרת לי "שלום סבתא".
גמר התקופה נחזור לשגרה של ארוחות ופגישות משפחתיות שלהם ואגיד להם שמאוד יכשת

 התגעגעתי.

 
חברים מוזמנים לשתף בהתנסויותיהם, חוויותיהם 

 והרגשתם.
 חג שמח בריאות וזהירות

 
 מ"מ גשם. 007.2במרץ ירדו 
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כת הדגים בגן השבעה מטופלת ומטופחת במשך כל ברי
 השנה ע"י אברהם בורסטי.

תלמה הראל יצרה אריחי זיכרון לכל אחד משבעת הנספים, 
 ובורסטי דאג לתאורה לצידם.

לאחרונה נוסף גם שולחן ישיבה לנוחיות המבקרים בפינת 
 הזיכרון.

 כבד  את המקום ולשמור על הניקיון.אנו מבקשים ל
 

 אמנון זלינגר :צילומים
 

 
 
  

 לרחל ויהודה, איריס ודן וכל המשפחה
 איל.ברכות חמות להולדת הבן והנכד 
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 איצל )יצחק( יודוביץ 22.2.0203-31.4.0203

 ה בלסברגברכ 05.4.0214-3.4.0202
 עמיר-פסיה הרפז 01.02.0200-22.4.0221
 אריה מנדל 22.00.0202-01.4.0225
 בנימין ברמן 05.02.0200-03.4.0225
 נחמצ'ה בלכר 00.2.0203-23.4.0220
 אברהם אטינגר 01.2.0212-05.4.0221
 מאיר תל אור 22.4.0202-04.4.0224
 אטקה גייר 02.2.0205-02.4.0224

 מאיר אלעזרי 0.2.0220-2.4.0224
 פליציה )צפורה( קליין 0.0.0202-3.4.0222

 ז'וזה )צפורה( כהן 20.5.0202-4.4.0222
 תמר מן 5.01.0221-4.4.0222
 אברהמלה סטניצקי 04.4.0200-0.4.0222

 פרניה ברוידא 05.3.0205-24.4.0222
 רחל קורנגוט 04.5.0224-02.4.2111

 וןשלמה סולומ 4.4.0221-03.4.2112
 שמואל  פורת 20.2.0202-4.4.2113

 יעקב )ישקה( מודעי 30.2.0203-24.4.2113
 טוביה שלו 05.5.0234-0.4.2114

 הדסה מילר 2.4.0220-2.4.2114
 אלברט צ'יני  -ברט 22.3.0235-5.4.2112

 שושק'ה גוטליבר 25.5.0234-25.4.2102
 יצחק כהנים 0.4.0234-21.4.2105

 ליזק'ה אטינגר 22.2.0202-04.4.2104
 איזי פינק 3.02.0202-04.4.2102
 שרה הדס 24.2.0220-04.4.0202
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